
                              PROTOKÓŁ  Nr XV/2015

z  XV  Sesji  Rady  Gminy  Solec-Zdrój,  odbytej  w  dniu  04  grudnia  2015  r.  w  budynku
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 11.45. 

                                Ad.1.  Otwarcia XV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnych Rady 
Gminy,  Przewodniczącego Rady Powiatu Andrzeja Gądka,  Wójta Gminy Adama Pałysa,  
sołtysów i kierowników referatów Urzędu Gminy oraz gości zaproszonych.  
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest  
14-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Nieobecni na Sesji  radni: Czesław Zeliasz.
Lista obecności – w załączeniu.
                               Ad.2. Przewodniczący Rady  przedstawił porządek posiedzenia:
Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie XV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
2. Przyjęcie porządku XV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
3. Przyjęcie Protokołu z XIV Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XIV Sesji Rady Gminy  
     Solec- Zdrój.
5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Podjęcie uchwał:
a/  Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej w miejscowości Solec-Z-
drój.
b/  Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla obliczenia wysokości podatku 
rolnego na 2016 rok.
c/  Uchwała w  sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe od-
prowadzanie ścieków obowiązujących na terenie Gminy Solec-Zdrój na rok 2016.
d/  Uchwała w sprawie ustalenia dopłat do wybranych grup taryfowych za zbiorowe zaopa-
trzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Solec-Zdrój na rok 
2016.
e/  Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Solec-Zdrój na 2015 rok.
8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
9.Wolne wnioski i zapytania.
10. Zakończenie obrad.
Powyższy porządek radni przyjęli jednogłośnie, bez uwag.    
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do 
protokołu z XIV Sesji Rady Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .    
                              Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania 
uchwał podjętych na XIV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag.
Sprawozdanie - w załączeniu.
                              Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach 
wydanych  w okresie między Sesjami.
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 
Informacja – w załączeniu.
                               Ad.6.  W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:
Radny Włodzimierz Grabda:



- Z uwagi na ciężką sytuacja w rolnictwie spowodowaną m.in. suszą proponuje zaprosić na 
sesję przedstawiciela Izby Rolnej.
- Droga na Żuków.
Radny Andrzej Kopeć:
- Zrobiona jest droga w kierunku Brzostkowa, pozostał most, który również należałoby 
zrobić.
- Wykonać drogę w kierunku Kawęczyna.
- Na parkingu przy Urzędzie wyznaczyć  miejsce z możliwością parkowania kierowcy z 
małym dzieckiem.
Radny Stanisław Żelazny:
- wyjaśnić wszystkim szczegółowo sprawę podjętej przez Radę uchwały miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dotyczącej miejscowości Ludwinów, Zielonki i Świniary,
- przystąpić do wprowadzania zmian do studium  i miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy, 
- droga Stara Wieś – Błonie.
Do P. Andrzeja Gądka: Pobocza przy zakrętach dróg powiatowych są niebezpiecznie 
zaniżone i należałoby wyrównać ich kamieniem.
Radny Antoni Kołkowski:
- podziękował Wójtowi za wykonaną drogę do świetlicy,
- zaprosić na sesję przedstawiciela ARiMR w celu wyjaśnienia sprawy dopłat bezpośrednich,
- umocnić skarpę przy stawie w Magierowie.
Radny Paweł Koźbiał:
- usunąć krzewy przy drogach: Zagajów – Chinków, Solec-Zdrój – Piasek Mały i na 
Zagórzany,
- czy będzie poszerzony przepust na Kolonii Zagajów.
Radny Jan Żubrowski:
- zawnioskował o przesyłanie mu projektów uchwał wyłącznie w wersji papierowej,
- poprowadzić chodnik wzdłuż cmentarza i dalej w kierunku Strażnika.
Radny Jerzy Łukasiewicz:
- do P. Andrzeja Gądka: zrobić obniżenie przy drodze,
- podejmowane uchwały np. Program Rewitalizacji  zawierają mapki, które są nieczytelne.
Radny Marcin Nurek:
- wysypać kamień na skrzyżowaniu drogi od cmentarza.
Radny Adrian Babiarz:
- opracować zestawienie ile osób w poszczególnych miejscowościach otrzymuje dary dla 
najuboższych.

              Ad.7a.  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że  wszystkie 
projekty uchwał były omawiane na posiedzeniach komisji i otrzymały rekomendację.
Następnie odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej. 
Poddany pod głosowanie został przyjęty następującą ilością głosów:
za przyjęciem – 14
przeciw – 0
wstrzymało się – 0
Uchwała Nr XV/68/2015 zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej w 
miejscowości Solec-Zdrój – w załączeniu.

Ad.7.b/ Przewodniczący odczytał i poddał pod głosowanie uchwałę w 
sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla obliczenia wysokości podatku  rolnego na 
2016 rok.
Uchwała została przyjęta następującą ilością głosów:
za przyjęciem – 13



przeciw – 0
wstrzymał się – 1
Uchwała Nr XV/69/2015  w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla obliczenia 
wysokości podatku rolnego na 2016 rok - w załączeniu.
                          Ad.7.c/ Następnie radni głosowali nad odczytaną przez Przewodniczącego 
uchwałą w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe  
odprowadzanie  ścieków obowiązujących na terenie Gminy Solec-Zdrój na rok 2016 . 
Uchwała została przyjęta 14-oma głosami „za”, przy 0 – przeciw oraz 0 – wstrzymujących  
się.
Uchwała Nr XV/70/2015 w sprawie  zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 
zbiorowe  odprowadzanie  ścieków obowiązujących na terenie Gminy Solec-Zdrój na rok 
2016 – w załączeniu.
                         Ad.7.d/ Odczytana przez Przewodniczącego Rady i poddana pod głosowanie  
uchwała w sprawie ustalenia dopłat do wybranych grup taryfowych za zbiorowe zaopatrzenie 
w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków została podjęta  następującą ilością głosów:
za przyjęciem – 14
przeciw – 0
wstrzymało się – 0
Uchwała Nr XV/71/2015 w sprawie ustalenia dopłat do wybranych grup taryfowych za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków  na terenie Gminy Solec-
Zdrój na rok 2016 – w załączeniu.
                     Ad.7.e/ W dalszej kolejności Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie 
zmian w budżecie gminy Solec-Zdrój na 2015 rok.
Poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta następującą ilością głosów: 
za przyjęciem uchwały głosowało – 14 radnych
przeciw – 0 radnych,
wstrzymało się – 0 radnych
Uchwała Nr XV/72/2015 w sprawie zmian w budżecie Gminy Solec-Zdrój na 2015 rok 
– w załączeniu.  
                Ad.8. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych  udzielili:
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek:
- pracownicy sprawdzą w których miejscach są wypłukane pobocza na zakrętach,
- jeżeli nie będzie opadów śniegu, krzaki będą wycinane kolejno na wszystkich drogach w 
gminie,
- w 2016 roku nie jest planowana budowa chodnika od cmentarza w stronę  Strażnika, może 
w następnych latach,
- zabezpieczone są środki na chodnik w Zborowie , szczegółowe remonty chodników, 
obniżenie zjazdów,
- Co z uchwałą w sprawie mpzp? Podczas wizyty w ŚUW pracownicy mówili co trzeba 
zrobić żeby podjąć prawidłową uchwałę. Odwołanie Wójta  od rozstrzygnięcia wojewody w 
sprawie przedmiotowej uchwały do WSA  nie pomoże mieszkańcom , ponieważ takie sprawy 
mogą się ciągnąć około 2 lat.
Wójt Gminy Adam Pałys:
- most na drodze Wełnin – Brzostków stanowi granicę między gminami,
- zorientuje się czy prawo pozwala na wyznaczanie miejsc dla kierowców z małymi dziećmi,
- na bieżąco analizowane są potrzeby z zakresu budowy i remontu dróg,
- skarpa przy stawie w Magierowie jest naprawiona,
- istnieje potrzeba oświetlenia i budowy chodnika w kierunku Strażnika,
- zwróci uwagę na czytelność mapek zawartych w uchwałach,
- dary otrzymuje ok. 750 osób z całej gminy,



- architekci opracowujący mpzp oraz prawnicy  uważają, że od rozstrzygnięcia wojewody 
należy odwołać się do sądu. We wrześniu Rada podjęła uchwałę o przystąpieniu do zmiany 
mpzp w części tekstowej. Można również przystąpić do zmiany studium, ale to przesunie w 
czasie podjęcie uchwały dotyczącej terenów zalewowych.
         Ad.9. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali:
Pan Czesław Sztuk: Podziękował radnym za przyjęcie Programu Rewitalizacji   z 
wyłączeniem budowy drogi przez park uzdrowiskowy. Oczekuje, że sporna droga zostanie 
usunięta z zapisów mpzp.
- Do nadzoru budowlanego zgłaszał budowę ogrodzenia. W wyniku kontroli nadzór uznał 
budowę za prawidłową, natomiast pracownik Urzędu Gminy to zakwestionował.
Pan Grzegorz Lasak: Podziękował wyborcom za głosy oddane na niego podczas wyborów.
- Konieczne jest założenie oświetlenia w kierunku Strażnika oraz chodnik i ścieżka rowerowa.
- Wyasfaltować drogi powstałe po przeprowadzonym scaleniu w miejscowości Piasek Mały i 
Żuków , aby służyły turystom. 
- Wykorzystać transformator znajdujący się przy p. Juszczyku w Strażniku do zasilania tej 
części miejscowości, ponieważ często dochodzi tu do spadku napięcia.
- Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego gminy powinien uwzględniać  potrzeby 
mieszkańców i być stabilny. Konieczność zmiany planu  była poruszana już od dawna. 
Należy jak najszybciej przystąpić do wprowadzania zmian i ująć w nim pod zabudowę tereny 
od Solca-Zdroju przez Strażnik do Piasku Małego.
- Na działkach znajdujących się za ośrodkiem zdrowia mpzp przewiduje budowę drogi. 
Uważa, że należy ją wykreślić ponieważ nikt z właścicieli nie zgodzi się na jej budowę.
Pani Teresa Reczek: Od 2006 roku upomina się o oświetlenie  drogi na Strażnik.
Pan Bogdan Kunat: Niektóre działki  w bardzo szybki sposób zostały odrolnione. Przykładem
może być działka na Zielonkach, która już jest przygotowywana  pod budowę hotelu.
- Jak wygląda ściągalność opłaty uzdrowiskowej przez  poszczególnych inkasentów?
Pani Elżbieta Rodak: zagraniczny inwestor był zainteresowany budową hotelu na Strażniku. 
Niestety w mpzp  teren ten nie był przeznaczony  pod zabudowę w związku z czym 
zrezygnował.
Pan Gądek: Jest w posiadaniu mapy zatwierdzonej w 2015 roku  obrazującej zagrożenia 
powodziowe. Jakie mapki były brane pod uwagę przy opracowaniu mpzp?
Pan Chmura: Osobom, które zawiesiły prowadzenie działalności gospodarczej, obniżyć 
stawki podatku od nieruchomości. 
- Na drodze do Malinowego Zdroju jest wycięta część nawierzchni, ponieważ doszło do jej 
uszkodzenia z powodu złego wykonania. 
- Wyciąć topole obok zalewu a młode dęby ogrodzić słupkami. 
- Zrobić drogę do zalewu.
- Zasypać potężny dołek znajdujący się po prawej stronie od basenów.
- Wyciąć krzaki na zakręcie do Piasku.
- Na środku chodnika w Piasku Małym znajduje się słup.
- Na zakręcie drogi z Sułkowic do Buska stoi woda a krzaki wychodzą na jezdnię.
- Zrobić porządek obok zalewu.
Pan Bogdan Pietrzyk: Kto będzie odśnieżał drogę z Zagaja Kikowskiego do Stopnicy?
- Kiedy będzie zrobiona droga powodziowa?
Pan Waldemar Korniłowicz: Ustawić zielone pachołki na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej 
w Zielonkach.
Pan Chmura: Ustawić zakaz postoju koło kościoła, ponieważ podczas mszy nie można 
przejechać.
- Wyasfaltować łuk drogi obok cmentarza.
- Czy lampy nad zalewem muszą palić się całą noc?



Pan Włodzimierz Grabda: Nawiązując do  powyższych  wypowiedzi mieszkańców obecnych 
na sesji, stwierdził, że nie ma takiej możliwości, aby wszystkie zgłoszone potrzeby zostały 
wykonane w jednym roku. W Piasku zrobione zostały drogi do posesji, chodnik.  
Mieszkańcom  nie przeszkadza, że w środku chodnika znajduje się słup. Zakręt w Piasku był 
już zgłaszany do  odpowiednich służb.
Wójt Adam Pałys:
- ASporna droga przez park będzie przedmiotem obrad radnych gminy Solec-Zdrój .
- Pracownik Urzędu nie zgłaszał do powiatu nieprawidłowości przy zbudowanym ogrodzeniu 
przy uzdrowisku. Zgłoszona sprawa dotyczyła drutu kolczastego, który zgodnie z przepisami 
nie może być umieszczany poniżej 180 cm a to właśnie wykazały wykonane pomiary. 
- Zrobiony jest audyt dotyczący oświetlenia,  teraz trzeba czekać na możliwość pozyskania 
środków finansowych.
- Do ZEORK-u zostało wysłane pismo w sprawie spadków napięcia w miejscowości  
Strażnik.
- Budowa ścieżki rowerowej jest wspólną inwestycją gminy Busko-Zdrój i gminy Solec-
Zdrój.
- Radni dostaną na piśmie informację na temat mpzp i odrolnienia . 
- Plan zagospodarowania przestrzennego może zawierać inwestycje na prywatnych działkach,
lecz ich realizacja uzależniona jest od zgody właścicieli na sprzedaż tych gruntów.
- Tereny w Zielonkach na których ma powstać hotel zostały już wcześniej wyłączone z 
użytkowania rolnego , ponieważ ówczesna spółka złożyła list intencyjny, w którym 
deklarowała budowę dużych obiektów a później zrezygnowała. 
- Oświetlenie w gminie będzie robione , na dzień dzisiejszy nie zna konkretnego terminu.
- Na terenie naszej gminy nie ma zagrożenia powodziowego.
- Ul. Leśna zostanie naprawiona w ramach gwarancji.
- Zagospodarowanie zalewu będzie oparte na wytycznych programu rewitalizacji 
miejscowości  Solec-Zdrój,
- Przepisy nie przewidują obniżenia podatku dla osób, które zawiesiły działalność 
gospodarczą, Wójt może jedynie odroczyć, umorzyć lub rozłożyć na raty,
- Wysokość podatku od nieruchomości nie była podnoszona od czterech lat. Osoby 
prowadzące działalność powinny rzetelnie podawać powierzchnię przeznaczoną na 
działalność i sumiennie płacić podatki, a nie domagać się tylko obniżki stawek.
- Fundusz sołecki tworzą dochody z podatku rolnego. W ten sposób podatek, który płacą 
rolnicy wraca na wieś.
- Sprawdzi czy lampy koło zalewu świecą się cały czas.
- Droga przez Zagaje Kikowskie jest drogą gminną i jest odśnieżana z budżetu gminy.
- Drogi powstałe w wyniku scalenia są przewidziane do zagospodarowania.  
Pan Grzegorz Lasak: Oczekuje konkretnych terminów dotyczących wprowadzania zmian w 
mpzp.
Wójt Adam Pałys: Plan opracowują architekci. Nie może odpowiedzieć czy dany wniosek 
będzie rozpatrzony negatywnie czy pozytywnie.
Pan Andrzej Gądek: Ile czasu jeszcze upłynie zanim będzie mógł się pobudować ?  Od 
pracowników urzędu wojewódzkiego dowiedział się, że można zwołać sesję nadzwyczajną i 
podjąć odpowiednią uchwałę.
Pani Teresa Janusiewicz: We Włosnowicach  również potrzebne  byłyby ścieżki rowerowe. W
Pacanowie będzie robiony park krajobrazowy.
Pan Czesław Sztuk: Pobierana przez uzdrowisko opłata uzdrowiskowa stanowi dochód 
Gminy. Opłatę uzdrowiskową powinny pobierać wszystkie podmioty zobowiązane do jej 
poboru, łącznie z Malinowym Zdrojem. 
- Przedstawił wysokość opłaty przekazanej do Urzędu Gminy za poszczególne lata.



- Do Gminy wpływa również podatek od jego firmy Wod-Gaz.
- Jaki był interes Gminy w finansowym udziale przy budowie basenów mineralnych?
Pan Marcin Nurek: Od jednej doby pobytu nie pobiera się opłaty uzdrowiskowej , ponieważ  
nie pozwala na to prawo.
Skarbnik Gminy: Wszyscy inkasenci wymienieni w uchwale pobierają opłatę i rozliczają się z
Urzędem. Przedstawi radnym wysokość  wpływów.
Pan Czesław Sztuk: Na następnej sesji przedstawi wysokość podatków, które wpłynęły do 
Gminy w 2014 roku.
Pan Paweł Patrzałek: W Malinowym Zdroju są osoby przebywające tylko jeden dzień i od 
nich nie ściąga się opłaty uzdrowiskowej.
Wójt Gminy: Baseny mineralne stanowią własność Gminy. Są wydzierżawione na 25 lat, 
czynsz dzierżawny został już zapłacony. Do urzędu wpływa teraz podatek.
Pan Paweł Patrzałek: Mieszkańcy mają zatrudnienie w basenach mineralnych 
Pan Adrian Babiarz: Przystąpić do zmiany planu zagospodarowania przestrzennego dla całej 
gminy.
                     Ad.10. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Rady 
Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia XV  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

Protokołowała:                                                                            Przewodniczący Rady
Danuta Grabda                                                                               Paweł Patrzałek
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	- droga Stara Wieś – Błonie.
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	Radny Antoni Kołkowski:
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